ANNEX 9

Working Group 3: International Trade and CITES – N Willoughby

This 10 person group considered 5 issues raised by CITES staff. 
It agreed that international bodies are important in getting action within the region, and that Iran may be the only Caspian state with a complete register of exporters as required by CITES. The group reported that illegal catches are mostly driven by the international trade, but that local demand is becoming important in some countries. Domestic laws to control illegal fishing exist, but are seldom fully implemented. A moratorium on international trade was not viewed as a good idea.

In addition, the group made 3 suggestions - requesting an indication of the uses to which the scientific sturgeon quota would be put; linkage between CITES and the international agreements of the CAB; and that the results of the workshop should be widely disseminated.

Рабочая Группа 3: Международная Торговля и конвенция     СИТЕС - Ник Уиллоби
Группа из  10 человек рассматривала 5 проблем, поднятых персоналом  СИТЕС. 
Была отмечена важная роль международных организаций  в пределах региона, а также отмечено что Иран возможно является единственном Каспийским государством, имеющим полный реестр экспортеров как того требует СИТЕС. Группа сообщила, что нелегальный улов проводится преимущественно в интресах  международной торговли, но и внутреннее потребление также приобретант значительный обьем в некоторых  странах. Существуют местные законы для контроли нелегальной ловли, но они  редко полностью осуществляются. Мораторий на международную торговлю не был оценен  как хорошая идея.
Кроме того, группа сделала 3 предложения – требование указывать цели использования научной квоты на осетровые;уточнение отношений между СИТЕС и международными соглашениями КВБ; и что результаты  семинара должны быть широко распространены.
